



١٠ مسرى ١٧٢٥

١٦ أغسطس ٢٠٠٩

16 August, 2009

10 Misra, 1725

إِتْبَعْنِي (لوقا ٥: ٢٧)

"Follow Me" (Luke 5:27)

هؤلاء العشارون أو جامعو الضرائب كانوا مكروهين جداً لدى الكثير من الناس لشهرتهم الرديئة. كان البعض منهم يعيشون حياة الفساد. كانوا غير محبوبين سواء على المستوى المدني أو الديني. كان ينظر إليهم كخونة ولصوص. كانوا في مرتبة الخطاة الأذنباء. ولكن لمن كانت رسالة السيد المسيح له المجد؟ كانت للجميع وبدون تمييز وخاصة الخطاة "لَمْ آتْ لِأَدْعُو أَبْرَارًا بَلْ خَطَاةً إِلَى التَّوْبَةِ". (لوقا ٥ : ٣٢).

وراه السيد ونظر إليه... فعزم لاوى العشار على ترك تلك الأعمال المحترقة. ولم يكن أمامه خيار فى أن ينزع تلك الميول الشريرة. فتصارع لاوى الإنسان القديم مع متى الإنسان الجديد... وجاء القرار بموت الإنسان العتيق. وترك متى الطريق الذى كان يؤدى إلى الموت الأبدى وتبع الفادى من كل القلب وبكل الفرح. "إِذْ خَلَعْتُمْ الْإِنْسَانَ الْعَتِيقَ مَعَ أَعْمَالِهِ، وَلِبَسْتُمْ الْجَدِيدَ". (كولوسى ٣ : ٩ - ١٠).

أن نتبع الفادى... هو أن نسير دائماً معه حيثما يذهب وننصت لأقواله بدون مجادلات. وماذا تعنى كلمة "إِتْبَعْنِي"؟ أن نضع كل ثقفتنا فيه... أن نفتق آثار طريقه... أن نحفظ وصاياه... أن نلقى كل الهم عليه... أن نحمل أيضاً صليبه... "مَنْ يَتَّبِعْنِي فَلَا يَمُوتُ فِي الظُّلْمَةِ بَلْ يَكُونُ لَهُ نُورُ الْحَيَاةِ" (يوحنا ٨ : ١٢).

عندما دعا رب المجد يسوع شاول الطرسوسى... أطاع مسرعاً واستجاب عاجلاً... وعندما تيقن أنه هو النداء الإلهى لم يتردد مطلقاً ولم يطلب تأجيل تلك الدعوة لحين آخر. والآن جاء الوقت لكى نترك كل الأشياء ونتبع جميعاً الفادى مرددين ماقاله شاول الطرسوسى لملك الملوك: «يَا رَبُّ، مَاذَا تَرِيدُ أَنْ أَفْعَلَ؟» (اعمال ٩ : ٦).

هل سنعلن اليوم أشواقنا الحقيقية فى أن نتبع المخلص ونحن فى ملء الطاعة؟ إن لم تكن الإجابة حاضرة الآن... فإنها دعوة لكى نعيد ترتيب تلك الأولويات فى حياتنا. هل نريد حقاً أن نستجيب لهذا النداء السمائى كما إستجاب له هؤلاء الرسل القديسين... يا صديقى دعنا الآن نترك كل شىء جانباً ونتبعه... هل مازالت هناك أشياء تبعنا عن أن نتبعه؟ هل وضعنا حدوداً تقيدنا من أن نتبعه؟ "الْأَشْيَاءُ الْعَتِيقَةُ قَدْ مَضَتْ، هُوَذَا الْكُلُّ قَدْ صَارَ جَدِيدًا". (٢ كورنثوس ٥ : ١٧).

- ❖ These publicans or the tax collectors were hated very much as they had a bad reputation. Some of them were very corrupted and they were generally not liked by the public as well as the religious authority. They were viewed as traitors and as thieves. They were put on a level with disgraceful sinners. Therefore the mission of our Lord on earth was for everybody "I have not come to call *the righteous, but sinners, to repentance.*" (Luke 5:32).
- ❖ Levi was not allowed to continue his shameful jobs. He had to lose his evil inclination. The old man Levi fought with the new man Matthew then old Levi had to die. He left all, and so he went on that way of dying, following Christ wholeheartedly and joyfully. He left all, and he rose up. "Since you have put off the old man with his deeds, and have put on the new man" (Colossians 3:9-10).
- ❖ Following the Lamb means to follow Him wherever He goes, and whatever He says, unconditionally and unceasingly. What does "Follow Me!" mean? That means as much as: "Trust in Him; Trace His way; Obey His commandments; Listen to Him and Rely on Him and Bear His cross." "He who follows Me shall not walk in darkness, but have the light of life." (John 8:12).
- ❖ When God called Saul, he promptly obeyed. He responded at once and immediately. Once he knew it was God, there was no hesitation at all. He did not give the Divine call a second thought. Beloved, it is time to leave everything else behind and follow the Lord. When he heard the voice from heaven, Saul said at once, trembling and astonished "Lord, what do You want me to do?" (Acts 9:6).
- ❖ Do we express a sincere desire to follow the Lord Jesus in obedience? If not then we need to change our priorities. Are we willing to respond to the Lord's call, as His disciples did in His time, laying aside all to follow Him? Is something distracting us from going on with Christ? Have we set a limit on how far we will follow? "Old things have passed away; behold, all things have become new". (2 Corinthians 5:17).

Church News and Schedule by telephone: 514 274-1589

Church's website www.stmarkmontreal.ca

For visitation, please contact any of the fathers and leave a message

Fr. Pishoy Saad: 514-274-6119 frpishov@stmarkmontreal.ca

Fr. Mikhail Aziz: 514-278-3859 frmikhail@stmarkmontreal.ca

Fr. Antonios Attalla: 514-947-6272 franthonny@stmarkmontreal.ca

For church information mark@stmarkmontreal.ca

Service Schedule

جدول مواعيد الخدمة

+ Confessions	Tue	4 - 7½	PM	+ إعترافات
+ The Holy Liturgy	Wed	5½ - 7½	AM	+ القداس الإلهي
+ Prayer meeting	Thu	7¼	PM	+ إجتماع الصلاة
+ The Holy Liturgy	Fri	8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Confessions	Fri	7½ - 10	PM	+ إعترافات
+ Youth Meeting	Fri	8 - 9½	PM	+ إجتماع الشباب
+ Vespers of the Feast of Saint Mary	Fri	7½ - 8½	PM	+ عشية عيد السيدة العذراء
+ St. Monica and St. Augustine group meeting	Fri	8½ - 9½	PM	+ إجتماع أسرة القديسة مونيكا والقديس أغسطينوس
+ the Holy Liturgy Feast of Saint Mary	Sat	8 - 10	AM	+ قداس عيد السيدة العذراء
+ Coptic hymns class (KG - Grade 3)	Sat	1 - 2	PM	+ درس ألحان و قبطي (grade 3 - KG)
+ Coptic hymns class (Grade 4 - 6)	Sat	2 - 3	PM	+ درس ألحان و قبطي (grade 4 - 6)
+ Sons of Light Club (age 10 - 16)	Sat	2 - 7	PM	+ نادي أبناء النور (سن 10 - 16 سنة)
+ Angels Club	Sat	3 - 7½	PM	+ نادي الملائكة
+ Vespers prayer, sermon and praises	Sat	7½	PM	+ عشية، العظة، التسبحة
+ The Holy Liturgy	Sun	8½ - 11	AM	+ القداس الإلهي
+ Sunday School	Sun	11½ - 12½	AM	+ مدارس الأحد
+ Meeting of the Eritrean brethren	Sun	12½ - 1½	PM	+ إجتماع الأخوة الإرتريين
+ Service meeting	Sun	1 - 2	PM	+ إجتماع الخدمة
+ Coptic hymns class (grades 7 - 11)	Sun	1 - 3	PM	+ درس ألحان و قبطي (grade 7 - 11)
+ Coptic hymns class (cegep and +)	Sun	2 - 4	PM	+ درس ألحان و قبطي (cegep & +)

أخبار الكنيسة

1. سوف يستبدل الباب الجانبي الحالي بالباب الآخر رقم 1520 على شارع Everett المقابل لل dépanneur - وذلك إلى جانب إستخدام الباب الرئيسي للدخول إلى الكنيسة- وذلك حتى يتوفر الهدوء للصلاة وإلقاء الكلمة.
2. تعيد الكنيسة بعيد السيدة العذراء في قداس صباح السبت من 8 - 10 صباحاً وتقام عشية العيد مساء الجمعة من 7، 30 - 8، 30 مساءً.
3. يوافق عيد التجلي المجيد يوم الأربعاء (القداس من 5، 30 - 7، 30 صباحاً).
4. يعقد مؤتمر الخريجين من 25 - 27 سبتمبر القادم بمشيئة الله.
5. يباركنا القس داود لمعي في عظة مساء الثلاثاء أول سبتمبر ثم اليوم الروحي الأربعاء 2 سبتمبر.
6. الإجتماع الشهري القادم للعائلات يعقد يوم 6 سبتمبر القادم ويكلمنا فيه د. نبيل سليمان عن التنشئة المسيحية للأبناء - وعن الحوار في العائلة المسيحية.

مشاركة

تشارك الكنيسة أولادها مشاعرهم في إنتقال المرحوم اسحق سرجيوس وترجو له نياحاً في أحضان القديسين - وهو عم صموئيل إبراهيم زوج شيرين فؤاد مقار

CHURCH NEWS

1. To enter the church you can use the main door or the side door on 1520 Everett which is in front of the dépanneur instead of the 1510 in order to maintain the serenity of the prayer and tranquility during the sermon.
2. The church will celebrate the feast of the Lady Virgin Mary during the Holy Liturgy next Saturday from 8 - 10 a.m. and the vespers of the feast will be Friday evening from 7:30 - 8:30 p.m.
3. The feast of transfiguration will be next Wednesday and the Holy Liturgy will be from 5:30 - 7:30 a.m.
4. The graduates convention will be from 25 till 27 September.
5. Father Daoud Lamei will bless during a sermon on the 1st of September and in a spiritual day on Wednesday 2nd of September.
6. Next month's family meeting will be on the 6th of September and the speaker will be Dr. Nabil Soliman. The topics will be about ``Christian upbringing of kids`` and ``dialogue in the Christian family.

Condolences

The church shares the feelings of her children for the departure of Mr Ishak Sargeyos and asks for his soul to be reposed in the bosom of the saints. He is the uncle of Samuel Ibrahim husband of Cherine Fouad Maqqar.